



**ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា**

**រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា**

**ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ**

លេខ: ០៦ ស្រ



**សារប្រ**

**ស្តីពី**

**ការអនុវត្តអនុសាសន៍របស់គណៈកម្មាធិការសិទ្ធិកុមារនៃអង្គការសហប្រជាជាតិ**

ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជាបានផ្តល់សច្ចាប័នលើអនុសញ្ញាស្តីពីសិទ្ធិកុមារ កាលពីថ្ងៃទី១៥ ខែតុលា ឆ្នាំ១៩៩២។ អនុលោមតាមមាត្រា៤៤នៃអនុសញ្ញាស្តីពីសិទ្ធិកុមារ ក្នុងនាមជាអង្គការសហប្រជាជាតិ កម្ពុជាមានកាតព្វកិច្ចធ្វើរបាយការណ៍លើកដំបូង២ឆ្នាំ ក្រោយពីការផ្តល់សច្ចាប័ន និងធ្វើរបាយការណ៍ទៀងទាត់រៀងរាល់៥ឆ្នាំម្តង ស្តីពីការអនុវត្តអនុសញ្ញាស្តីពីសិទ្ធិកុមារ ជូនគណៈកម្មាធិការសិទ្ធិកុមារនៃអង្គការសហប្រជាជាតិ។ នៅឆ្នាំ១៩៩៧ រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាបានផ្តល់របាយការណ៍ជាតិលើកទី១ ជូនគណៈកម្មាធិការសិទ្ធិកុមារនៃអង្គការសហប្រជាជាតិ បន្ទាប់មក នៅឆ្នាំ២០០៩ កម្ពុជាបានផ្តល់របាយការណ៍ជាតិលើកទី២និងទី៣ ស្តីពីការអនុវត្តអនុសញ្ញាស្តីពីសិទ្ធិកុមារ ដែលជាលទ្ធផលនៃការអនុវត្តអនុសញ្ញាស្តីពីសិទ្ធិកុមារនៅកម្ពុជាពីឆ្នាំ២០០០ ដល់ឆ្នាំ២០០៧។ នៅថ្ងៃទី១ ខែមីនា ឆ្នាំ២០១១ រាជរដ្ឋាភិបាលបានទទួលកម្រងសំណួរចំនួន២៦ ពីគណៈកម្មាធិការសិទ្ធិកុមារនៃអង្គការសហប្រជាជាតិ ដើម្បីផ្តល់ព័ត៌មានបំពេញបន្ថែមលើរបាយការណ៍ជាតិលើកទី២និងទី៣នេះ។ គណៈប្រតិភូកម្ពុជាបានទៅចូលរួមការពារក្នុងសម័យប្រជុំលើកទី៥៧ របស់គណៈកម្មាធិការសិទ្ធិកុមារនៃអង្គការសហប្រជាជាតិ នៅទីក្រុងហ្សឺណែវនៃប្រទេសស្វីស កាលពីថ្ងៃទី៣ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០១១។ នៅឆ្នាំ២០១២ កម្ពុជាបានទទួលអនុសាសន៍មួយចំនួនដែលជាសេចក្តីសង្កេតចុងក្រោយរបស់គណៈកម្មាធិការសិទ្ធិកុមារនៃអង្គការសហប្រជាជាតិ ដើម្បីឱ្យកម្ពុជាបន្តអនុវត្តអនុសញ្ញាស្តីពីសិទ្ធិកុមារឱ្យកាន់តែមានប្រសិទ្ធភាព។ នៅឆ្នាំ២០១២ដែល រាជរដ្ឋាភិបាលបានចេញសារាចរណែនាំលេខ០៨ សរណន ចុះថ្ងៃទី១៣ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១២ ដើម្បីឱ្យក្រសួង ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធជំរុញការអនុវត្តអនុសាសន៍ឱ្យទទួលបានជោគជ័យ។ បន្ទាប់មក នៅឆ្នាំ២០១៨ កម្ពុជាបានធ្វើរបាយការណ៍ជាតិលើកទី៤ ទី៥ និងទី៦ ស្តីពីការអនុវត្តអនុសញ្ញាស្តីពីសិទ្ធិកុមារ ពីឆ្នាំ២០០៨ ដល់ឆ្នាំ២០១៨។ នៅឆ្នាំ២០១៩ រាជរដ្ឋាភិបាលបានទទួលកម្រងសំណួរចំនួន២៣ ពីគណៈកម្មាធិការសិទ្ធិកុមារនៃអង្គការសហប្រជាជាតិ ដើម្បីផ្តល់ព័ត៌មានបំពេញបន្ថែមលើរបាយការណ៍ជាតិលើកទី៤ ទី៥ និងទី៦នេះ។

កាលពីថ្ងៃទី៥និងទី៦ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២២ គណៈប្រតិភូកម្ពុជាបានចូលរួមក្នុងសម័យប្រជុំលើកទី៩០ របស់គណៈកម្មាធិការសិទ្ធិកុមារនៃអង្គការសហប្រជាជាតិនៅទីក្រុងហ្សឺណែវនៃប្រទេសស្វីស។ លើសពីនេះទៀត នៅថ្ងៃទី៩ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២២ កម្ពុជាបានទទួលអនុសាសន៍មួយចំនួនដែលជាសេចក្តីសង្កេតចុងក្រោយ



របស់គណៈកម្មាធិការសិទ្ធិកុមារនៃអង្គការសហប្រជាជាតិ។ អនុសាសន៍ទាំងអស់នេះជាអនុសាសន៍ក្នុងន័យស្ថាបនា ដើម្បីឱ្យកម្ពុជាបន្តអនុវត្តអនុសញ្ញាស្តីពីសិទ្ធិកុមារឱ្យកាន់តែល្អប្រសើរឡើង ស្របតាមស្ថានភាពវិវត្តជាក់ស្តែងរបស់កម្ពុជា។

សមិទ្ធផលថ្មីមួយរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជាដែលពិភពលោកបានទទួលស្គាល់ និងគណៈកម្មាធិការសិទ្ធិកុមារនៃអង្គការសហប្រជាជាតិបានកោតសរសើរយ៉ាងខ្លាំងនៅពេលជំនួបពិភាក្សា គឺការផ្តល់សេវាជំនួយសង្គមសម្រាប់ស្ត្រីមានផ្ទៃពោះនិងកុមារអាយុក្រោម២ឆ្នាំ និងការចាក់វ៉ាក់សាំងកូវីដ-១៩ ដល់កុមារអាយុចាប់ពី៣ឆ្នាំឡើង ដែលធ្វើឱ្យអត្រាឆ្លងជំងឺកូវីដ-១៩ បានកាត់បន្ថយយ៉ាងឆាប់រហ័ស ហើយបានផ្តល់ឱកាសឱ្យកុមារបានចូលរៀននៅសាលាជាប្រក្រតីឡើងវិញ។

ក្នុងនាមជាប្រមុខរាជរដ្ឋាភិបាល ខ្ញុំពិតជាស្ងប់ស្ងែងនិងកោតសរសើរអស់ពីចិត្តចំពោះគណៈប្រតិភូកម្ពុជាដែលបានចូលរួមការពាររបាយការណ៍ ក៏ដូចជាគ្រប់ក្រសួង ស្ថាប័នទាំងអស់ ទាំងថ្នាក់ជាតិនិងថ្នាក់ក្រោមជាតិចំពោះកិច្ចប្រឹងប្រែងបំពេញភារកិច្ចលើវិស័យកុមារ ដោយទទួលបានលទ្ធផលគួរជាទីមោទនៈនៅលើឆាកអន្តរជាតិនេះ សបញ្ជាក់ឱ្យឃើញពីឆន្ទៈពិត ព្រមទាំងបង្ហាញពីការយកចិត្តទុកដាក់របស់រាជរដ្ឋាភិបាលក្នុងការការពារនិងអនុវត្តសិទ្ធិកុមារ។

ខ្ញុំសូមវាយតម្លៃខ្ពស់ចំពោះថ្នាក់ដឹកនាំគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់និងមន្ត្រីរាជការនៃក្រុមប្រឹក្សាជាតិកម្ពុជាដើម្បីកុមារ ក្រុមការងារដើម្បីកុមារតាមក្រសួង ស្ថាប័ន ក្រុមប្រឹក្សាជាតិកម្ពុជាដើម្បីកុមារថ្នាក់រាជធានី ខេត្ត គណៈកម្មការការពារកុមារថ្នាក់ជាតិ កាកបាទក្រហមកម្ពុជា អង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលជាតិ អង្គការអន្តរជាតិ ដៃគូអភិវឌ្ឍ វិស័យឯកជន គ្រួសារ និងសហគមន៍ រួមទាំងកុមារខ្លួនឯង ដែលបានយកអស់កម្លាំងកាយចិត្តប្រាជ្ញាស្មារតី និងធនធានប្រកបដោយការទទួលខុសត្រូវខ្ពស់ ក្នុងការរួមចំណែកលើកកម្ពស់សិទ្ធិកុមារដើម្បីឱ្យពួកគេទទួលបានសិទ្ធិពេញលេញដូចមានចែងក្នុងច្បាប់ជាតិនិងអន្តរជាតិ។

ដើម្បីធានាឱ្យបាននូវការយល់ដឹងកាន់តែច្បាស់អំពីខ្លឹមសារពិតប្រាកដនៃអនុសាសន៍នីមួយៗ សំដៅបំពេញភាពខ្វះចន្លោះនៃការអនុវត្តអនុសញ្ញាស្តីពីសិទ្ធិកុមារ និងធានាការពារឧត្តមប្រយោជន៍ជាតិនិងប្រជាជនកម្ពុជា ជាពិសេស កុមារកម្ពុជាទាំងអស់ ព្រមទាំងធានាឱ្យកម្ពុជាមានកិច្ចដំណើរការប្រព្រឹត្តទៅដោយរលូនប្រកបដោយតម្លាភាព និរន្តរភាព ក្នុងនាមជារដ្ឋបាលលេខីនៃអនុសញ្ញាស្តីពីសិទ្ធិកុមារ រាជរដ្ឋាភិបាលសូមធ្វើការណែនាំដូចតទៅ៖

១- អាជ្ញាធរមូលដ្ឋានគ្រប់លំដាប់ថ្នាក់ ត្រូវបន្តពង្រឹងយន្តការសម្របសម្រួលក្នុងការបង្ការ ទប់ស្កាត់ អន្តរាគមន៍ និងការឆ្លើយតបករណីកុមារ ដើម្បីលើកកម្ពស់និងផ្តល់សេវាយុត្តិធម៌សង្គម ដោយធានាឱ្យមានសមភាពរវាងកុមារានិងកុមារី ព្រមទាំងបង្កើនឱកាសស្មើភាពគ្នាក្នុងកម្លាំងចលករសង្គមសម្រាប់ជីវភាពសាធារណៈ សកម្មភាពសង្គម វប្បធម៌ សិល្បៈ សាសនា និងសកម្មភាពផ្សេងៗទៀត។

២- ក្រុមប្រឹក្សាជាតិកម្ពុជាដើម្បីកុមារ ត្រូវបន្តសហការជាមួយក្រសួង ស្ថាប័នពាក់ព័ន្ធ ទាំងថ្នាក់ជាតិ និងថ្នាក់ក្រោមជាតិ ដោយប្រើប្រាស់យន្តការដែលមានស្រាប់ ដើម្បីលើកកម្ពស់ការអនុវត្តអនុសញ្ញាស្តីពីសិទ្ធិកុមារ សំដៅធ្វើឱ្យសម្រេចបាននូវការអនុវត្តយុទ្ធសាស្ត្រចតុកោណរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលនិងការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយចីរភាព, ត្រូវពង្រឹងប្រព័ន្ធពិនិត្យតាមដាននិងវាយតម្លៃ ជាពិសេស បង្កើតប្រព័ន្ធទិន្នន័យកុមារឱ្យបានទូលំទូលាយ ហើយត្រូវបំពេញតួនាទីជាសេនាធិការជូនរាជរដ្ឋាភិបាលដោយកំណត់ច្រកចេញចូល



តែមួយគ្រប់ការងារដែលផ្ដោតលើកុមារ, និងត្រូវពង្រឹងការសម្របសម្រួលការអនុវត្តអនុសញ្ញាស្តីពីសិទ្ធិកុមារ និងអនុសាសន៍នៃសេចក្ដីសង្កេតចុងក្រោយ ដោយពិនិត្យនិងបែងចែកអនុសាសន៍ទៅក្រសួង ស្ថាប័ន ព្រមទាំង ជំរុញឱ្យក្រសួង ស្ថាប័ន ដាក់បញ្ចូលគ្រប់អនុសាសន៍ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងសមត្ថកិច្ចរបស់ខ្លួនទៅក្នុងផែនការ យុទ្ធសាស្ត្ររបស់ក្រសួង ស្ថាប័នសាមី ដើម្បីធានាថាកុមារគ្រប់រូបទទួលបាននូវសុខុមាលភាពនិងសុវត្ថិភាព ស្មើគ្នា។

៣- លើកកម្ពស់ស្មារតីរូបរួមគ្នា ពង្រឹងនិងពង្រីកកិច្ចសហប្រតិបត្តិការដែលមានស្រាប់នៅគ្រប់កម្រិត ដើម្បីលើកស្ទួយសុខុមាលភាពកុមារនិងកិច្ចការពារកុមារ ជាពិសេស ពង្រឹងយន្តការសម្របសម្រួលក្នុងតួអង្គ ពាក់ព័ន្ធទាំងអស់សំដៅជំរុញការអនុវត្តអនុសាសន៍ប្រកបដោយសង្គតិភាព ជាក់លាក់ និងទាន់ពេលវេលា។

៤- ជំរុញការប្តេជ្ញាជាសកល តាមរយៈការកៀរគរធនធាន ទាំងបច្ចេកទេសនិងហិរញ្ញវត្ថុ ដើម្បីគាំទ្រ និងធានាស្ថិរភាព ព្រមទាំងពន្លឿនវឌ្ឍនភាពឆ្ពោះទៅរកការសម្រេចគោលដៅនានានៃការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយ ចីរភាពនិងយុទ្ធសាស្ត្រចតុកោណរបស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា។

៥- គ្រប់ក្រសួង ស្ថាប័ន និងអាជ្ញាធរថ្នាក់ជាតិនិងថ្នាក់ក្រោមជាតិ ត្រូវសហការជាមួយដៃគូអភិវឌ្ឍ និងអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលដែលពាក់ព័ន្ធ ដើម្បីជំរុញអនុវត្តអនុសាសន៍ដែលពាក់ព័ន្ធនឹងសមត្ថកិច្ច នានាឱ្យទទួលបានជោគជ័យ សំដៅជំរុញនិងលើកកម្ពស់ការអនុវត្តសិទ្ធិកុមារនៅកម្ពុជាឱ្យកាន់តែល្អប្រសើរ ឡើង ក្នុងគោលដៅធានាឧត្តមប្រយោជន៍របស់កុមារ។

៦- សូមអំពាវនាវដល់ដៃគូអភិវឌ្ឍនិងអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលដែលពាក់ព័ន្ធទាំងអស់ ចូលរួមសហការ និងផ្តល់ការឧបត្ថម្ភគាំទ្រដល់ក្រុមប្រឹក្សាជាតិកម្ពុជាដើម្បីកុមារគ្រប់ថ្នាក់ ក្រសួង ស្ថាប័ន និងអាជ្ញាធរថ្នាក់ជាតិ និងថ្នាក់ក្រោមជាតិ ក្នុងការអនុវត្តអនុសាសន៍របស់គណៈកម្មាធិការសិទ្ធិកុមារនៃអង្គការសហប្រជាជាតិ សំដៅជំរុញការអនុវត្តអនុសញ្ញាស្តីពីសិទ្ធិកុមារឱ្យទទួលបានជោគជ័យថែមទៀត។

៧- គ្រប់ក្រសួង ស្ថាប័ន និងអាជ្ញាធរថ្នាក់ជាតិនិងថ្នាក់ក្រោមជាតិ ត្រូវបន្តការសហការក្នុងដំណាក់កាល ឯករាជ្យភាព អព្យាក្រឹត្យភាព ជាមួយភ្នាក់ងារអង្គការសហប្រជាជាតិ ដៃគូអភិវឌ្ឍ និងអង្គការជាតិ អន្តរជាតិ ក្នុងទិសដៅអភិវឌ្ឍន៍ស្របតាមច្បាប់ស្តីពីសមាគមនិងអង្គការមិនមែនរដ្ឋាភិបាលជាធរមាន ហើយលើសពីនេះ ទៅទៀត អង្គការទាំងអស់ត្រូវបង្ហាញផងដែរនូវតម្លាភាពសម្រាប់ការចូលរួមជាមួយរាជរដ្ឋាភិបាលក្នុងភាព ជាដៃគូពេញលេញនិងគ្រប់ជ្រុងជ្រោយ។

៨- ក្រសួងសេដ្ឋកិច្ចនិងហិរញ្ញវត្ថុ ត្រូវពិនិត្យលទ្ធភាពក្នុងការវិនិយោគលើធនធានសម្រាប់ការពង្រឹង យន្តការសម្របសម្រួលរបស់ក្រុមប្រឹក្សាជាតិកម្ពុជាដើម្បីកុមារ តាមរយៈគម្រោងថវិកាជាក់លាក់ក្នុងវិស័យ កុមារ ដោយដាក់បញ្ចូលទៅក្នុងផែនការថវិការបស់ក្រសួងសង្គមកិច្ច អតីតយុទ្ធជន និងយុវនីតិសម្បទា ស្របតាមស្ថានភាពនៃថវិកាជាតិ។

៩- ក្រុមប្រឹក្សាជាតិកម្ពុជាដើម្បីកុមារ ត្រូវយកចិត្តទុកដាក់ធ្វើការផ្សព្វផ្សាយសារាចរនេះ និងសហការ ជាមួយក្រសួង ស្ថាប័ន រដ្ឋបាលរាជធានី ខេត្ត ក្នុងការចាត់តាំងអនុវត្តឱ្យមានប្រសិទ្ធភាពនូវអនុសាសន៍ ដែលស្របនឹងស្ថានភាពជាក់ស្តែងដែលកម្ពុជាអាចទទួលយកបាន និងត្រូវតាមដានធ្វើរបាយការណ៍ស្តីពី ការអនុវត្តសារាចរនេះជាប្រចាំឆ្នាំជូនរាជរដ្ឋាភិបាល។



១០- ក្រុមប្រឹក្សាជាតិកម្ពុជាដើម្បីកុមារ ត្រូវធ្វើការបកស្រាយនិងបញ្ជាក់ឱ្យបានច្បាស់លាស់នូវអនុសាសន៍ ដែលកម្ពុជាបាននិងកំពុងអនុវត្តតាំងពីមុនពេលទទួលបានអនុសាសន៍របស់គណៈកម្មាធិការសិទ្ធិកុមារនៃ អង្គការសហប្រជាជាតិឆ្នាំ២០២២ ទៅក្នុងរបាយការណ៍ជាតិលើកទី៧និងទី៨ ដែលនឹងត្រូវធ្វើជូនគណៈ កម្មាធិការសិទ្ធិកុមារនៃអង្គការសហប្រជាជាតិ តាមពេលវេលាដែលបានកំណត់។

ទទួលបានសារចរនេះ គ្រប់ក្រសួង ស្ថាប័ន រដ្ឋបាលរាជធានី ខេត្ត ត្រូវអនុវត្តឱ្យមានប្រសិទ្ធភាព និង ដោយស្មារតីទទួលខុសត្រូវខ្ពស់។

ថ្ងៃអង្គារ ១០ រោច ខែ ភទ្របទ ឆ្នាំខាល ចត្វាស័ក ព.ស.២៥៦៦  
ធ្វើនៅរាជធានីភ្នំពេញ ថ្ងៃទី ២០ ខែ កញ្ញា ឆ្នាំ២០២២ ✓



សម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោ ហ៊ុន សែន

**កន្លែងទទួល :**

- ក្រសួងព្រះបរមរាជវាំង
- អគ្គលេខាធិការដ្ឋានក្រុមប្រឹក្សាធម្មនុញ្ញ
- អគ្គលេខាធិការដ្ឋានព្រឹទ្ធសភា
- អគ្គលេខាធិការដ្ឋានរដ្ឋសភា
- ខុទ្ទកាល័យសម្តេចអគ្គមហាសេនាបតីតេជោនាយករដ្ឋមន្ត្រី
- ខុទ្ទកាល័យសម្តេច ឯកឧត្តម លោកជំទាវឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី
- គ្រប់ក្រសួង ស្ថាប័ន
- រដ្ឋបាលរាជធានី ខេត្ត
- រាជកិច្ច
- ឯកសារ កាលប្បវត្តិ